
میزبانی هایی که 
می تواند به سود 
ورزش ایران باشد

رقابت هـــای دوومیدانی داخل 
ســـالن قهرمانـــی آســـیا شـــب 
گذشـــته بـــه پایان رســـید. این 
رقابت هـــا بـــه لحـــاظ اینکـــه 
امتیازات آن در توزیع ســـهمیه  
ظ  لحـــا یـــس  ر پا لمپیـــک  ا
می شـــود اهمیت زیـــادی دارد 
و بـــه همیـــن دلیـــل قهرمانـــان 
مطرحی از کشورهای مختلف 
بـــه تهـــران آمدنـــد تـــا در ایـــن 
تورنمنت معتبر شـــرکت کنند. 
در شـــرایطی کـــه بـــه لحـــاظ 
سیاســـی تلاش  هـــای زیـــادی 
می شود تا ورزش ایران منزوی 
شـــود چنیـــن میزبانی هایـــی 
یـــن تلاش هـــا را  نـــد ا می توا
خنثـــی کنـــد و ایـــن مســـأله در 
بعد بین المللی به سود ورزش 

کشـــور اســـت. 
در طـــول چنـــد ســـال گذشـــته 
مسابقات بین المللی مهمی در 
کشـــورمان برگزار شـــده که هر 
کـــدام از این مســـابقات باعث 
اعتـــلای این مرز و بـــوم در دنیا 
شـــد. مصـــداق ایـــن موضـــوع، 
برگـــزاری چندیـــن دوره از لیگ 
ملت هـــای والیبـــال در ایـــران 
بـــود که به شـــدت رســـانه های 
خارجـــی را تحـــت تأثیـــر قـــرار 
س  ســـا ا همیـــن  بـــر   . د ا د
می تـــوان گفـــت هـــر هزینه ای 
کـــه بـــرای میزبانی مســـابقات 
بین المللی می شـــود بـــه نوعی 
یک ســـرمایه گذاری محسوب 
می شـــود و بایـــد در ادامـــه 
هـــم بیشـــتر از گذشـــته چنین 

رویـــه ای را دنبـــال کـــرد.
هـــر چنـــد برخـــی میزبانی هـــا 
همیـــت  کم ا ت  بقا مســـا ز  ا
عایـــدی چندانـــی بـــرای ورزش 
کشـــورمان نداشـــته اســـت و 
بایـــد فدراســـیون ها را در ایـــن 
خصوص توجیه کرد که دنبال 
چنیـــن میزبانی هایی نباشـــند 
امـــا در تـــلاش بـــرای میزبانـــی 
رویدادهـــای معتبر بین المللی 

جـــای هیـــچ درنگـــی نیســـت.
البتـــه موضـــوع مهمـــی کـــه در 
ایـــن خصـــوص وجـــود دارد 
فرسوده بودن زیرساخت های 
ورزش کشـــور اســـت. تصمیم 
برای ساخت مجموعه ورزشی 
تهـــران می توانـــد ایـــن معضل 
را بـــه حداقـــل برســـاند و زمانی 
کـــه ایـــن مجموعـــه ورزشـــی 
آمـــاده بهره بـــرداری شـــود آن 
وقـــت اســـت کـــه می تـــوان 
بـــدون هیـــچ نگرانی بـــه دنبال 
کســـب میزبانـــی مســـابقات 
مختلـــف بـــود. همچنین نکته 
مثبـــت دیگری کـــه در میزبانی 
از مســـابقات و تورنمنت هـــای 
رد  ا د د  جـــو و لمللـــی  بین ا
توجـــه افـــکار عمومـــی بـــه این 
مســـابقات اســـت و همیـــن 
د  می شـــو عـــث  با له  مســـأ
رشـــته های مختلـــف ورزشـــی 
مثل همیـــن دوومیدانی که در 
حـــال حاضر مســـابقات داخل 
ســـالن آن در تهـــران برگـــزار 
می شـــود مورد اقبـــال عمومی 
و بـــه خصـــوص قشـــر جـــوان 

قـــرار بگیـــرد. 
در نهایت اینکه اگر کشورهای 
عربی مدام بـــه دنبال میزبانی 
مســـابقات آســـیایی و جهانـــی 
می کننـــد  تـــلاش   ، هســـتند
از ایـــن طریـــق ســـطح ورزش 
قهرمانـــی خـــود را ارتقـــا دهنـــد 
و ورزشکاران شـــان بـــا بـــزرگان 
بـــت  رقا بـــه  نیـــا  د رزش  و
بپردازنـــد؛ بـــا ایـــن حـــال بـــه 
جهـــت نداشـــتن پتانســـیل و 
اســـتعداد، ایـــن سیاســـت آنها 
چنـــدان بـــه کارشـــان نیامـــده 
اســـت امـــا در ایـــران کـــه بـــه 
لحاظ اســـتعدادهای ورزشـــی، 
همچـــون معـــدن طـــلا اســـت، 
حیـــف اســـت شـــرایط بـــرای 
کســـب میزبانـــی مســـابقات 
بین المللـــی فراهـــم نشـــود.
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عقیل کعبی

لژیونر جدید در عراق

عقیــل کعبــی کــه در نیم فصل اول در اســتقلال خوزســتان بــازی می کرد به 
عضویــت تیــم کربــلای عراق درآمده اســت. او دربــاره بازی در لیــگ عراق و 
لژیونــر شــدنش گفــت: »نمی گویــم لیگ عــراق لیگ قدرتمندی اســت ولی 
مطمئــن باشــید کــه لیــگ این کشــور جــای پیشــرفت دارد. از زمیــن بازی و 
تمریــن تــا تــوپ بــازی کــه اســتاندارد اســت را دارند و امســال به لیگ شــان 

ویدیوچــک اضافــه کردند.«

 فرهاد مجیدی:

از برد 3 گله تیمم راضی نیستم!

در دور یــک هشــتم نهایــی رقابت های جام ریاســت جمهــوری امارات، تیم 
اتحــاد کلبــاء موفــق شــد با ســه گل از ســد دیبا الفجیــره بگــذرد و راهی دور 
یک چهارم نهایی این پیکارها شــود. فرهاد مجیدی، ســرمربی اتحاد کلباء 
در نشســت خبــری پــس از بــازی گفــت: »بــازی مقابل تیمی کــه فقط دفاع 
می کند، طبیعتاً ســخت اســت. از نتیجه ای که به دســت آمده رضایت دارم 

امــا از نحــوه بازی تیمم رضایــت ندارم.«

 مسعود شجاعی:

بازی خداحافظی نه رسم است و نه بدعت

مســعود شــجاعی، کاپیتــان تیــم ملــی فوتبــال کشــورمان در واکنــش بــه 
ایــن ســؤال کــه آیــا دوســت نداشــته بــرای او در پایــان دوران ملــی بــازی 
خداحافظی برگزار شــود، عنوان کرد: »نمی توانم بگویم دوســت نداشــتم. 
ولــی وقتــی بزرگانی قبل از من که جایگاه اســمی و رســمی بالاتری داشــتند 
و خداحافظــی کردنــد و اتفاقــی نیفتــاد، دیگــر نــه رســم اســت و نــه بدعت. 

من هــم انتظــاری نــدارم.«

فوتبال ایران زیر  ذره بین
مدیریت فوتبال 
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نامه جدی AFC برای حل مشکل مالکیتی  استقلال و پرسپولیس

سرخابی ها در آستانه حذف از آسیا

سال گذشته شاهد اتفاق تلخی در 
فوتبال باشگاهی کشورمان بودیم که 
آن اتفاق حذف تیم استقلال از لیگ 
قهرمانان آسیا بود؛ موضوعی که باعث 
شد تا هواداران آبی واکنش تندی به 
این موضوع داشته باشند. بحث بر سر 
مالکیت مشترک دو باشگاه استقلال 
و پرسپولیس بود، موضوعی که به نظر 
می رسد با بی توجهی مسئولان دوباره 
برای این دو تیم تکرار خواهد شد چرا 
AFC امسال هم همانند سال  که 
گذشته با ارسال نامه ای به فدراسیون 
فوتبال خواستار مشخص شدن تکلیف 

مالکیت این 2 باشگاه شده است.
لیگ  ت  بقا مسا ری  برگزا فرمت 
قهرمانان آسیا تغییر کرده و فصل 
آینده لیگ نخبگان و لیگ درجه 2 
آسیا برگزار می شود. بر همین اساس 

باشگاه های فوتبال کشورمان برای 
کسب مجوز حرفه ای جهت حضور در 
این مسابقات باید تا تاریخ 11 فروردین 
سال 1403 تعیین تکلیف کنند که 
این فرصت زیادی برای حل مشکلات 
مالکیتی سرخابی ها نیست. علاوه بر 
این به نظر می رسد که همتی برای حل 

این مشکل وجود نداشته باشد.
سبق  ا مل  مدیرعا یی  لیا و ا ظم  کا
تحادیه فوتبال  استقلال و عضو ا
باشگاهی کشور با اشاره به این موضوع 
که نامه AFC در خصوص مالکیت 
مشترک دو باشگاه پرسپولیس و 
استقلال به »ایران ورزشی« می گوید: 
»در حال حاضر مجمع دو باشگاه در 
اختیار سازمان خصوصی سازی است 
و این سازمان باید در خصوص بحث 
مالکیت مشترک اقداماتی صورت دهد 
اما به نظر می رسد که این موضوع برای 

آنها هیچ اهمیتی ندارد.«
آخرین اقدام سازمان خصوصی سازی 
در خصوص رفع مشکلات این 2 
باشگاه، برگزاری جلسه مجمع عمومی 
باشگاه پرسپولیس در روزهای گذشته 
با حضور مسئولان این شرکت و وزارت 

ورزش بود. دستور جلسه این مجمع 
بررسی صورت های مالی بود اما در این 
جلسه نمایندگان وزارت ورزش، سید 
حسن طباطبایی و ابراهیم شکوری را 
به عنوان دو عضو جدید هیأت مدیره 
این باشگاه انتخاب کردند که با واکنش 
نمایندگان سازمان خصوصی سازی 
روبه رو شد و در نهایت انتخاب این 
2 عضو هیأت مدیره پرسپولیس 
غیرقانونی اعلام شد. این عضو اتحادیه 
فوتبال باشگاهی کشور بیان می کند: 
»قطعاً با این روشی که مسئولان در 
نظر گرفتند این مشکل حل نمی شود 
و امسال هر دو باشگاه از حضور در 

لیگ قهرمانان محروم خواهند شد.«
این در حالی است که حذف 2 باشگاه 
پرهوادار استقلال و پرسپولیس از آسیا 
تبعات منفی زیادی برای فوتبال ایران 
خواهد داشت که البته این تبعات 
تنها مرتبط با حوزه ورزش نخواهد 
بود. او می افزاید: »این 2 باشگاه 
هواداران زیادی دارند که عدم حضور 
این 2 باشگاه در آسیا باعث می شود 
تا هواداران شان سرخورده شوند. 
علاوه بر این عدم حضور باشگاه های 

ما در این لیگ معتبر از نظر مالی و 
معنوی هم  به ضررشان خواهد بود اما 
هیچ فردی در این خصوص پاسخگو 

نیست.«
او در پاسخ به این سؤال که تنها راه حل 
مشکل مالکیتی 2 باشگاه چیست، 
بیان می کند: »تنها راه این است که 
مشکل مالکیت مشترک 2 باشگاه با 
حضور رئیس جمهور در شورای عالی 
ورزش حل شود. حقیقتاً بحث مالکیت 
مشترک موضوعی نیست که قابل 
حل نباشد و می توان این موضوع را با 
برگزاری جلسه ای 2 ساعته حل کرد تا 
این دو باشگاه بتوانند بدون مشکل 
مدارک شان را برای AFC ارسال کنند 
تا در لیگ قهرمانان آسیا حاضر شوند.«

اولیایی با اشاره به این موضوع که سال 
گذشته با جرایم مالی مواجه شدیم، 
بیان می کند: »با کاغذ بازی و زیرمیزی 
نمی توان این موضوع را حل کرد. وقتی 
این مشکل راه حل دارد چرا ما از مسیر 
درستش اقدام نکنیم. آیا دلیل برطرف 
نشدن این مشکل از ندانستن برخی 
از افراد است یا اینکه عمدی در کار 
است که مشکل مالکیت مشترک 2 

باشگاه برطرف نشود و فوتبال ایران و 
این 2 باشگاه به پرداخت جرایم مالی 

محکوم شوند.«
البته در این بین صحبت هایی در 
خصوص واگذاری 2 باشگاه به برخی 
ارگان ها مطرح شد که تا به اینجا 
ین موضوع عملی نشده است.  ا
این عضو اتحادیه فوتبال باشگاهی 
کشور می گوید: »متأسفانه هر فرد 
ین  ا ص  خصو ر  د غیرمتخصصی 
موضوع اظهار نظر می کند این در حالی 
است که اظهار نظر در این خصوص 
باید به کارشناسان کاربلد واگذار شود. 
می بینیم که در صدا و سیما برخی از 
افراد غیرمتخصص می آیند و می گویند 
که فلان باشگاه به فلان شرکت واگذار 

شود.«
او صحبت های خود را این گونه به 
پایان می رساند: »باشگاه های ما یک 
چهارچوب مشخص دارند و ما مدیران 
باسوادی داریم که می توانیم موضوع را 
حل کنیم اما همانطور که گفتم همتی 
برای حل موضوعات وجود ندارد و این 
موضوع تنها به باشگاه ها و هواداران 

آنها لطمه می زند.«

هفتــه بیســت و پنجم ســری A ایتالیــا، 
یکشــنبه شــب بــا انجــام 4 مســابقه 
پیگیــری شــد کــه در مهم تریــن آنهــا 
تیــم رم بــا گلزنی ســردار آزمــون با 3 گل 
میزبانــش تیــم فروزینونــه را شکســت 
داد. دیــن هویســن در دقیقــه 38 گل 
نخســت بازی را به ثمر رســاند. گل دوم 
ســهم مهاجــم ایرانــی رمی هــا بــود کــه 
در دقیقــه 71 دروازه حریــف را گشــود. 
در دقیقــه 81 نیــز لئانــدرو پــاردس از 
روی نقطــه پنالتــی ســومین گل را بــرای 
جالوروســی بــه ثمــر رســاند. آزمــون از 
ابتــدا تــا انتهــا در ترکیــب جالوروســی 
حضــور داشــت. رم بــا ایــن نتیجــه 38 

امتیــازی شــد و بــه رده ششــم جــدول 
63 امتیــازی،  ینتــر  صعــود کــرد. ا
یوونتــوس 54 امتیــازی، میــلان 52 
امتیازی و آتالانتای 45 امتیاز، تیم های 
اول تــا چهــارم جدول ســری A هســتند 
و پــس از آنهــا بولونیا بــا 42 امتیاز بالاتر 
از جالوروســی در رده پنجــم قــرار دارد.
آزمــون پــس از پیــروزی رم ایــن چنیــن 
صحبت کرد: »مســابقه بســیار سختی 
بــود، بــه خصوص در نیمــه اول. در این 
فاصلــه ما مســائلی را از نظر تاکتیکی و 
نگرش تیمی تغییر دادیم. در نیمه دوم 
ما بســیار خوب بــازی کردیم. گلزنی کار 
من است، من خوشحالم. من همیشه 

از بــازی کــردن با روملو لــذت می برم. او 
 A یکــی از قوی تریــن مهاجمــان ســری
اســت، در هر صورت او بازیکنی اســت 
که می توانید در تمرینات از او چیزهای 
زیــادی یــاد بگیریــد و بــرای مــن حتــی 
صحبت درباره او باعث افتخار است.« 
شــادی گل مهاجــم تیــم ملــی فوتبــال 
کشــورمان عذرخواهی از هواداران تیم 
فروزینونــه بــود و او در ایــن خصــوص 
گفــت: »از آنجایی که هــواداران حریف 
شادی گل هویسن را دوست نداشتند، 
مــن مــی خواســتم از آنهــا عذرخواهــی 
کنم. آنچه که بیش از همه مهم است، 
احتــرام متقابــل اســت. می دانــم که در 

زمیــن بازی این کار ســخت اســت.«
آزمــون از ژوزه مورینیــو بــرای تمــام 
کارهایــی که در رم انجــام داد، قدردانی 
کــرد و گفــت: »قبل از رفتــن می خواهم 
از ژوزه بــه خاطــر کاری کــه بــرای رم و 
مــا بازیکنــان انجــام داد، تشــکر کنــم. 
امیــدوارم اکنــون بــا دروســی بهتر عمل 
کنیــم.« مهاجــم تیــم ملــی فوتبــال 
کشــورمان همچنیــن در خصــوص 
دروســی بیــان داشــت: »در دوران 
کودکی از رم حمایت می کردم، همیشه 
مسابقات بزرگ را دنبال می کردم. او به 
عنوان یک فوتبالیست در زمین بسیار 
تهاجمی بود، اما قلب مهربانی داشــت 

و بــه عنوان مربی هم همینطور اســت. 
او همیشــه ســعی می کنــد به مــا کمک 
کنــد و می خواهــد جــو خوبــی در گــروه 
وجــود داشــته باشــد و مــن معتقدم که 
می تــوان آن را در زمیــن نیــز مشــاهده 
کــرد. از این فرصت اســتفاده می کنم و 
از مورینیــو بــه خاطــر تمــام کارهایی که 
بــرای مــا انجــام داده تشــکر می کنــم. 
امیــدوارم بــا ســرمربی جدیــد اوضــاع 

بهتــر پیــش بــرود.«
آزمــون در دیــدار بعدی پنجشنبه شــب 
در لیگ اروپا در قالب تیم رم به مصاف 
فاینــورد مــی رود کــه ایــن دیــدار تقابــل 

ســردار بــا علیرضا جهانبخش اســت.

آزمون گل زد و عذرخواهی کرد

سردار: احترام متقابل مهم ترین موضوع است

سهمیه ایران در 
لیگ نخبگان آسیا 

مشخص شد
صعود مستقیم 

قهرمان و نایب قهرمان 
لیگ برتر

مصطفی زارعی، 
مدیر صدور حرفه ای 
فدراسیون فوتبال 

درباره مکانیزم انتخاب 
نمایندگان باشگاه های 

ایران در رقابت های 
باشگاهی لیگ نخبگان 

و لیگ ACL2 آسیا از 
سال 2025 -2024 به 

بعد اظهار داشت: 
»به احتمال فراوان 

باشگاه های ایران 1+2 
سهمیه در لیگ نخبگان 
و یک سهمیه در سطح 

دوم یا همان لیگ 
قهرمانان آسیا خواهند 
داشت. با توجه به این 

تغییرات نیاز است 
که مکانیزم انتخاب 

نمایندگان ایران برای 
مسابقات آتی طبق 

موارد مطرح شده 
رعایت شود. قهرمان و 
نایب قهرمان لیگ برتر 
به عنوان سهمیه های 

مستقیم و قهرمان 
جام حذفی به عنوان 

سهمیه play off برای 
شرکت در لیگ نخبگان 
آسیا معرفی می شوند. 

همچنین تیم سوم 
لیگ برتر نیز به عنوان 
نماینده باشگاه های 

ایران برای شرکت 
در سطح دوم لیگ 

قهرمانان آسیا معرفی 
می شود.«

ZOOM


